

YOUR INSTITUTE OR COMPANY IS INVITED TO JOIN THESE LEADERS

Sustaining Members of the Arab Society for Plant Protection

- International Center for Agricultural Research in the Dry Areas (ICARDA), Aleppo, Syria.
- Food and Agriculture Organization (FAO).
- International Plant Genetic Resources Institute (IPGRI).
- Oriental Company, Amman, Jordan.
- Veterinary and Agricultural Product Co. Amman. Jordan.
- Taha and Qashou Company, Amman, Jordan.
- Valley of Jordan Company, Amman, Jordan.
- Cyanamid Overseas Corporation Athens, Greece.
- George Kassir Agricultural Establishment, Aleppo, Syria.
- Debbane Freres, Lebanon.
- Unifert, Lebanon.
- La Societe Lebanese d'Agriculture et de Chimie, Lebanon.
- Sleiman Agricultural Company, Lattakia, Syria.
- Oriental Agricultural Establishment, Lebanon.
- Mobeed Arab Pesticide Industries Co., Jeddah, Saudi Arabia.
- Agriculture Material Co./ Mekdady, P.O. Box 11118, Jordan.
- Abdel Raouf Masri and Partners Co., P.O. Box 922004, Amman 11192, Jordan.

This section is designed to help ASPP members understand more about the society sustaining members. Each issue features different sustaining members and a completed list is presented above.

● **Debbané Frères SAL** is a leading company dedicated to the Lebanese farmer. It was first established in 1952 in Saida and then expanded to eight branches all over Lebanon; headquarters are now in Zouk with show rooms in Tripoli, Khaldeh, Saida, Zahrani, Tyr, Chtaura and Zouk. The company is specialized in all aspects of agricultural business in both Lebanese and Syrian markets. The company has eight departments, the most important ones are: Research and development Dept., Seeds Dept., Greenhouses, irrigation and equipment Dept. and marketing department. The company is considered the exclusive agent for over 20 years for a large number of internationally known companies such as Dupont De Nemours, Dow Elanco SA, AgrEvo, Cyanamid Overseas Corporation, Sipcam SPA, Uniroyal Chemical Ltd, Levington, Elf Atochem SA, Angibaud, Filclair SA, Aleix, T-Systems Europe SA, De Ruiters Seeds CV, Nickerson Zwan BV, Rossen and Ferry Morse Seed Company. More recently, the company started publishing the Agriculture magazine Agrotica, which is widely distributed in the region and well received by the Agricultural community.

● **Suleiman Agricultural Establishment** was founded in 1969 by Suleiman Mahmoud Suleiman in Lattakia, Syria. The company has three branches in Lattakia, Jablé and Tartous and provides the farmers with seeds, spraying equipment, pesticides, plastic sheets and other materials for plastic houses, fertilizers and organic planting material. It provides products of well-known international companies such as Royal Sluis, Nitrite Sals International and Nitrochim.

● **Taha and Qashou Company** was established in 1983 by Rafat Khalil Qashou and Mohamed Abdel Aziz Taha. The company has three branches on Jordan which provides farmers with different agricultural materials and garden supplies. The company promotes high quality products and is the agent of well-known international companies. The company has a staff of 13 qualified agricultural engineers.

مؤسستك أو شركتك مدعوة لتكون أحد الرواد الداعمين للجمعية

الجهات التي تدعم الجمعية العربية لوقاية النبات

- المركز الدولي للبحوث الزراعية في المناطق الجافة (إيكاردا)، حلب، سورية.
- منظمة الأغذية والزراعة للأمم المتحدة (الفاو).
- المعهد الدولي للمصادر الوراثية النباتية (IPGRI).
- الشركة الشرقية، يوسف مارتو، عمان، الأردن.
- شركة مصانع الأدوية البيطرية والزراعية (فابكو)، عمان، الأردن.
- شركة طه وقشوع، عمان، الأردن.
- شركة وادي الأردن، عمان، الأردن.
- شركة سياناميد عبر البحار، أثينا، اليونان.
- مؤسسة جورج قسيس الزراعية، حلب، سورية.
- شركة دبانة إخوان، لبنان.
- يونيفرت، لبنان.
- المؤسسة اللبنانية للزراعة والكيمياء، لبنان.
- مؤسسة سليمان الزراعية، اللاذقية، سورية.
- المؤسسة الشرقية الزراعية، لبنان.
- مبيد، الشركة العربية لتصنيع المبيدات، جدة، المملكة العربية السعودية.
- شركة المواد الزراعية مقدادي، ص.ب. 11118، الأردن.
- شركة عبد الرؤوف المصري وشركاه، ص.ب. 922004، عمان 11192، الأردن.

صمم هذا الجزء من المجلة ليساعد أعضاء الجمعية العربية لوقاية النباتات في معرفة المزيد عن الجهات الداعمة للجمعية. وسنضع في كل عدد نبذة مختصرة عن بعض الجهات الداعمة، ويجد القارئ في الجزء العلوي من هذه الصفحة قائمة كاملة بأسماء الجهات الداعمة.

● **شركة دبانة إخوان**، شركة لبنانية متميزة تهتم بشؤون الزراعة. وقد تم تأسيسها في عام 1952 بمدينة صيدا اللبنانية ولها الآن ثمانية فروع في أنحاء الجمهورية. إدارة الشركة موجودة في مدينة "الزوق" مع صالات عرض في طرابلس، خلدة، صيدا، زهراني، صور، شتورا والزوق. والشركة متخصصة في كافة الأمور المتعلقة بالزراعة في أسواق لبنان وسورية. وللشركة ثمانية أقسام أهمها: قسم البحوث والتنمية، قسم البذور، قسم تجهيزات الري والبيوت البلاستيكية، وقسم التسويق. والشركة هي الممثل الوحيد لعند كبير من الشركات العالمية، ومنذ أكثر من عشرين عاماً، كشركة دوبونت دو نامور، داو إيلانكو، أغريغو، سياناميد لما وراء البحار، سيبكام، يونيرويال الكيمائية المحدودة، ليفنتون، إلف أتوكيميا، انغيباود، فيلكير، اليكس، ت سيستم أوروبا، دو رويتر للبذور، نيكروسون زوان، روسين وشركة فيري مورس للبذور. وقد عمدت الشركة مؤخراً إلى طباعة المجلة الزراعية "أغروتিকা" الواسعة الانتشار والذائعة الصيت في الأوساط الزراعية.

● **مؤسسة سليمان الزراعية** أنشئت عام 1969، من قبل السيد سليمان محمود سليمان، في مدينة اللاذقية، سورية. وللشركة ثلاثة فروع في اللاذقية وجبلة وطرطوس. والشركة تزود الزراع بالبذور، وآلات الرش، ومواد المكافحة، والرقائق البلاستيكية وغيرها من المعدات للدفيئات، والأسمدة والمواد العضوية للزراعة. ومنتجات الشركة مسحوبة من شركات عالمية معروفة مثل Nitrochim و Nitrite Sale International, Royal Sluis.

● **شركة طه وقشوع** أسسها السيدان رفعت خليل قشوع ومحمد عبد العزيز طه عام 1983 في الأردن. وللشركة ثلاثة فروع في الأردن تزود الزراع بمختلف المواد الزراعية ومستلزمات الحدائق. وتسوق الشركة منتجات عالية الجودة مستوردة من شركات عالمية معروفة. ويخدم في الشركة كادر مؤلف من 13 مهندساً زراعياً.